
Ridderkerk 02-07-2019 

Aan de Gemeenteraadsleden van de gemeente Ridderkerk. 

Geachte raadsleden, 

Op 26-06-2019 werd er door Cri sta Gros hard van de natuurvereniging IJsselmonde een 
verzoek ingediend tot het afschaffen van de distelverordening uit de APV.

In een artikel van de combinatie van 20 juni suggereert zij dat distels nuttig zijn voor de 
flora en de Fauna. Ook vermeld ze dat distels weinig tot geen overlast veroorzaken zodat de 
verordening achterhaald zou zijn. Ze vermeld dat de distelpluizen grote afstanden kunnen 
afleggen. Verder vermeld 1:ij (en ik citeer): Uit onderzoek blijkt echter dat de pluizen binnen 
10 tot 20 meter hun zaden verloren hebben. 

Waar ze dit op baseert is mij niet duidelijk, echter bij ondervinding kan ik u vertellen dat dit 
niet klopt met de werkelijkheid. 

Om u vanuit de praktijk goed en juist te informeren heb ik het een en ander als bijlage 
bijgevoegd namelijk 

Distelmeldingen incl. melding nummers van het WSHD vanaf 2014. Eerder gegevens waren 
niet meer terug te halen. Daarnaast zijn nog de nodige telefoniche gesprekken geweest 
waarvan geen akte. 

Een brief aan het hoofdbestuur van WSHD van 21-11-2016 

Verder een citaat uit een brief aan WSHD van 7-11-2017waarin ik het een en ander 
beschrijf als ook dat ik een bezoek heb gebracht bij mevr. GEANONIMISEERD die op dat 
moment afdelingshoofd was bij WSHD en waar ik gesproken heb over het maaibeleid m.b.t. 
de distels. Tevens heb ik daar vier foto's bijgevoegd over een perceel omgeven van de 
"Waal"'/ Pruimendijk/ A16 welke tot grote overlast is voor ons bedrijf. Ook twee foto's met 
opslag van distels in de kas. Deze zijn zeer moeilijk te best1ijden omdat deze heel snel tot 
het grondwater door geworteld zijn. Het middel Roundup (glyfosaat) is daar het
aangewezen middel voor, echter doordat de temperatuur in de kassen vaak te hoog zijn
sterft de distel bovengronds te snel af en komt het middel niet bij de wortel zodat deze later 
weer uitloopt en dan meer scheuten heeft als in het begin. Het is uiteraard niet mogelijk om 
maar raak te spuiten omdat de gewassen die er dan naast groeien dan ook doodgaan. Dus 
een moeilijke zaak om de distels te bestrijden.

Dit is ook duidelijk te zien op de twee foto's welke van mijn buurman GEANONIMISEERD 
zijn. Het betreft hier een gewas prei voor de zaadteelt (teelt die ca 10 tot 11 maanden 
duurt). U zult begrijpen dat die distels niet te bestrijden zijn. 

Om het andere jaar stomen wij onze kassen tegen ziektekiemen e.d. Dit is een eis van het 
z aadbedrijf waar wij (mijn buurman en ik) voor telen. Zo zijn we dan ook gelijk weer 
onkruid vrij, echter doordat de distels tot het grondwater wortelen krijgen we deze helaas 
ook met stomen ook niet dood. 



Ook bijgevoegd een brief van 19-09-2017 gericht aan B&Wvan onze gemeente. 

Ook hier doe ik een oproep om medewerking en handhaving, tevens heb ik de gemeente 
gewezen op de gevaren voor vervuiling van de gemeente plantsoenen en andere gronden. 
Ik ben in 2017 ook op bezoek geweest bij uw wethouder dhr. J appinga met een zak vol 
jonge disteltjes. Bij navraag aan hem zal hij dat nog wel weten. 

Ik heb resp. ook twee vrij recente adviezen (2015 en 2017) uit de Boerderij en van de 
Boerenbond uit België bijgevoegd waarin ook zij aangeven dat distelzaden grote afstanden 
kunnen afleggen. Ook zei zijn van mening dat afschaffing een slechte zaak is. 

Ik roep u als gemeentebestuur van Ridderkerk op de distelverordening te willen 
handhaven. 

De suggestie van mevr. Groshard dat de zaden niet verder dan 10 a0 20 meter ver komen 
rust op geen enkele grond. 

Indien gewenst ben ik bereid om mondeling toelichting te geven. 

Tevens zou een werkbezoek aan ons bedrijf voor u verhelderend kunnen werken. Indien 
gewenst kunt u mij uiteraard een verzoek doen waar ik dan graag op in ga. 

Met vriendelijke groet, 

---

GEANONIMISEERD VOOR DE WEBSITE
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Ridderkerk 21-11*2016 

Aan het hoofdbestuur van Wàterscllap Hollandse Delta. 

Onderwerp: maaiwerk bermén en dlJktaluds, regio Pruimendijk/ Zuidpad. 

ca. half mei van het afgelopen jaar Is er gemaaid voor de distelronde in het gebied Zuidpad, 
Pruimendijk en fietspad Prulmendiik/Achterambachtseweg. 

Op 30-08-2016 is et blj WSHD een melding aangemaakt over disteJs. Deze melding is op 
gen·omen onder nummer 76720. 

In de weken daarna ls er met een medewerker van WSHO--ove<leg geweest over deze situatie. 

Hieruit is gebleken dat er sinds eind september geen geld meer beschikbaar Is om het 
betreffende gebied voor de tweede keer te maaien, zodat het er momenteel troosteloos bij ligt. 
Ook de aanwezigheid van distels was/is geen aanleiding om tl!" gaan maaien terwijl er in de 
gemeente Ridderkerk een dlstelverordenlng van fêracht is. Op 10-11.2016is1lemetding door � 
WSHO opgeheven omdat deze afgehandeld zou zijn, waarop melder de melding weer heeft 
aangemaakt omdat aan het verzoek nlf:t was vofda-án. 

Bovendien bevindt In dit gebied zich een gr.oot aantal tuinders welke overlast kunnen hebben 
van de naar binnen gewaaide onkruidzaden mede door uw nalatigheid. 

Tevens kunnen wij niet begrijpen dat er geen geld meer beschikbaar is om te maaien omdat wij 
van mening zijn dat het maaiwerk aan een aannemer uitgegeven wordt voorafgaande aan het 
maaiseizoen. Het ts onze mening dat de aannemer dan ook zijn werk naar behoren dient uit 
moet voeren. 

WU verzoeken u als bestuur dan ook om uw verantwoordelijkheid te nemen en het betreffende 
gebied voor de winter alsnog te laten maaien, Oe bedrfiven en de bewoners binnen dit gebied 
hebben immers ook dezelfde waterschaplasten betaald als In de gebieden waar wel gemaaid Is. 

Bijgevoegd een lijst met handtekeningen van de ondernemers uit het betr-effende gebied weike 
bovenstaande mening delen. 

GEANONIMISEERD VOOR WEBSITE
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Ridderkerk 7-11-2017 

Aan het hoofdbestuur van WSHO 

Geachte heer/mevrouw, 

Vandaag 7 nov. 2017 heb ik een bezoek aan mevr. GEANONIMISEERD gebracht om te spreken over het 

maaibeleid. 

Door middel van foto's die ik heb overlegd heb ik aangetoond dat tweemaal maaien in een seizoen 

echt wenselijk is. 

Ten eerste wil ik u nogmaals verzoeken distels voor de bloei te gaan maaien en niet als ze al bloeien 

omdat Is gebleken dat de zaden van de distels zich over grote afstand verplaatsen d.m.v. de wind. 

Afgelopen seizoen zijn heel veel distelzaden bij mijn/ons glastuinbedrijf welke is gevestigd aan de 

Pruimendijk 53 te Ridderkerk naar binnen gewaaid welke afkomstig zijn van gronden welke beheerd 

worden door WSHD. 

Wel Inpekt dit heeft is te zien op bijgevoegde foto's van opslag van distels welke zlch in de afgelopen 

jaren zich al voor hebben gedaan. Afgelopen twee maanden heb Ik heel veel jonge distels van mijn 

bedrijf verwijderd hetgeen veel tijd en ergernis met zich mee heeft gebracht. Op dit moment zie Ik her 

en der noch steeds jonge distels opkomen. 

Op 17 okt jl. heb ik nog een distelmelding gemaakt over een stuk land (groenland geheten) gelegen 

tussen de Pruimendijk, A16 en het Schalksedijkje het stukje grond dat wordt omgeven door het water 

"De Waal". Ik ben op deze melding gebeld door een medewerker van WSHD die het heeft onderzocht 

en terug melde dat er niet direct maar toch wel spoedig gemaald zal gaan worden. Inmiddels zijn we 

vandaag drie weken verder en er is nog steeds niet gemaaid. Tevens gaf hij mij te kennen dat de 

distelverordening is afgeschaft, waarop ik hem heb trachten duidelijk te maken dat bij de gemeente 

Ridderkerk nog steeds een distelverordening van kracht is hetgeen hij ontkende. 

Mijn vraag is waarom is er nog steeds geen actie ondernomen 7 

Het is niet de eerste keer dat ik WSHD over dit onderwerp schrijf. Ik heb in voorgaande jaren met 

regelmaat dit probleem aangekaart maar de maat begint nu wel echt vol te raken als ik het zo uit mag 

drukken. Ik heb de indruk dat ik in toenemende mate steeds meer bezig ben met de rotzooi van een 

ander op te knappen vanwege nalatigheid. 





















Ridderkerk 19-09-2017 

Aan B& W van de gemeente Ridderkerk. 

Onderwerp: verspreiding distelzaden. 

Geachte burgemeester en Wethouders, 

Sinds enige jaren heb ik in mijn kassen last van ingewaaide distelzaden (pluizen) die in de kas ontkiemen 

en voor veel overlast zorgen. Het is zaak deze distels te verwijderen als ze nog klein zijn omdat ze anders 

snel richting grondwater wortelen en niet eenvoudig weg te krijgen zijn. Handmatig verwijderen is dan 

niet meer mogelijk zodat er met bestrijdingsmiddelen getracht moet worden deze distels te bestrijden. 

Door hoge temperaturen lukt dit vaak ook niet doordat de vegetatie bovengronds te snel verbrand door 

het bestrijdingsmiddel zodat het niet door de hele plant opgenomen wordt en deze in een later stadium 

weer gewoon uitloopt boven de grond waarbij de distels zich ook nog eens vermenigvuldigd hebben 

onder de grond. {Vertakkingen). Dus wordt zo'n plaag nog groter. De bestrijdingsmiddelen tegen 

dergelijke onkruiden (distels} zijn al een paar keer punt van discussie geweest om deze te gaan 

verbieden, zodat het bestrijden dan helemaal een hopeloze zaak zal gaan worden. 

Nu zijn het afgelopen seizoen heel veel van deze distelzaden naar binnen gewaaid zodat ik al veel jonge 

disteltjes heb verwijderd. 

Een vraag: Waar is de gemeente als het gaat om handhaving? Mijn conclusie is dat u helaas erbarmelijk 

tekort geschoten bent. Ik vermoed dat er niet naar gekeken is/word. 

Nu heb ik zelf geconstateerd dat de pluizen komen uit het stukje groenland gelegen tussen de 

Pruimendijk en het Schalksedijkje en de A16, van achter de  hondenkennel naast het viaduct richting 

achter Ambachtseweg en vanuit het Waalbos .Met eigen ogen heb ik gezien dat de pluizen door de 

lucht over de A16 heen richting Pruimendijk werden geblazen door cie wind. 

Verschillende keren heb ik WSHD ook gemaand dat er gemaaid moest worden voor de in de bermen 

aanwezige distels hetgeen (bij ons) door hen correct is uitgevoerd. Echter zie ik ook gebieden die onder 

WSHD vallen waar het anders is. Ook hier ligt een taak voor u als gemeente namelijk handhaving van de 

distelverordening. Het WSHD begint voor veel gebieden veel te laat te maaien. Het is uw taak hen te 

manen op tijd te gaan beginnen voordat heel de gemeente onder de distels komt. 

Maar de grootste overlast komt uit de aangelegde natuurgebieden en ik verzoek u als bevoegd gezag op 

te willen treden om de overlas de kop in te drukken zowel nu als in de toekomst. 

Tevens constateer ik een toename van onkruiden in plantsoenen, trottoirs, straten enz. binnen onze 

gemeente. Ik wil u vanuit de praktijk waarschuwen: Bezuinig niet op het bestrijden van onkruiden want 

de vruchten zullen anders ik de toekomst wrang zijn. Zeker nu het goed gaat met de economie. 

GEANONIMISEERD

VOOR WEBSITE 

PS. Bijgevoegd twee artikelen over de verspreiding van distels 
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Boerderij 

Redactieblog 

24 mrt 2015 6303 x bekeken 50 reacties 

Zorg dat distelverordening gehandhaafd 
bl.ijft 

Jacco van der Wekken 
Columnist bij Boerderij 

Ze bestaat nog, de aloude distelverordening, en ze is onmisbaar. Maar om haar te laten 
floreren moeten provincie of gemeente desnoods worden wakker geschud. Want 
distelzaad richt schade aan. 

Hij is wel wat oud, maar bestaat op de meeste plaatsen nog steeds: de distelverordening. 
Deze verordening dateert uit 1951. Toen vond men het blijkbaar al belangrijk distel 
bestrijding verplicht te stellen. Wijze mensen. 

Akkerdistel en akkermelkdistel 

De verordening houdt in dat rechthebbenden op gronden verplicht zijn deze te zuivere.!l-. 
van akkerdistel en akkermelkdistel voordat deze in bloei komen. BiJ sommige provincies of 
gÊmfeentesls-het aantal gewassen wat uitgebreider. - . 

Een zeer begrijpelijke verordening. Iedereen kent het wel, paars bloeiende distels. Maar 
er zit wat stekeligs aan. Immers, al deze mooie bloemetjes geven veel en pluizig zaad. 
Dat zaad waait met de wind mee en kiemt vrijwel altijd. De distelpopulatie kan zich dan 
ook ontzettend snel uitbreiden. Een zeer schadelilk onkruid dus. 

'Fraaie' distelvelden zeer schadelïk voor akkerbouwer - - 

Een interessant detail is dat de rechter in Zuid-Holland een uitspraak heeft gedaan dat alle 
distels op 50 meter afstand van een perceel dienen te worden verwijderd. Distelzaad 
waait maar 50 meter met de wind mee? 

Wanneer je op sommige plaatsen door de natuur loopt zie je soms hele stroken met 
distels. Het lijkt zo mooi, bijna zijn het paarse lavendelvelden ... Maar voor de akkerbouwer 
die in de buurt zit, kan het zeer schadelijk zijn. 

Pas op ... Sommige provincies willen af van distelverordening 
Er is wat aan de hand met deze distelverordening. Het is in de meeste gevallen een 
provinciale verordening. De provincie is dan verantwoordelijk om deze distels te 
bestrijden. Echter, in een aantal provincies is of wordt deze verordening afgeschaft. 



vvç111\jm uu oogpunt van behoud van natuur, of zou er een bezuinigingsmaatregel achter schuilen? 

Eerste verantwoordelijkheid bij grondeigenaar 

Distels moeten worden verwijderd. Dit kan alleen verplicht worden gesteld wanneer er een 
distelverordening is. Meestal op provinciaal niveau, maar soms hebben gemeentes dit 
overgenomen, of er bestaat geen verordening meer. 

De eerste verantwoordelijkheid liQI bij de 9IOndeigenaar of gebrui~J- Echter, wanneer 
deze geen actie onderneemt, moet de overheid an naven.Nu is de overheid er vaak 
snel bij als er gehandhaafd moe wor en. Denko1JVoorbeeld aan de controles op het 
gebied van mest of gewasbescherming. Met gretigheid worden boetes opgelegd plus korting op de betalingsrechten. 

Stap over distels desnoods naar de politiek 

Bij het handhaven van de distelverordening hebt u de mogelijkheid de overheid 
(provinciaal of plaatselijk) ie wijzen op hun verantwoordelijkheid. Het is van belang dat ·-·--.----~ == -.----~ 
daar meer war van wordrgemaaK, anOers komen we straks om in stekelige 
'lavendelvelden'. Een beetje kenner weet wat daarmee kan gebeuren. Trek dus tijdig aan 
de bel bij de grondgebruiker en als dat niet helpt bij de overheid of de politiek. 

Reageren? Login hier Of registreer je om te kunnen reageren. 
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19-9-2017 Distelbestrijding nog steeds relevant I Boerenbond 

Home > Actualiteit > Distelbestrijding nog steeds relevant 

Distelbestrijding nog steeds relevant 
_ -, ~ " , , " " , , ., , ,.,,, . 
Geschreven op 02 mei 2017. Alle regio's Alle sectoren 

--- ------------------ -- - - - ·- - ... -- 

Naar aanleiding van de uitspraak van de 
Raad van State van 9 maart, heerst er 
heel wat onduidelijkheid over de verplichte 
bestrijding van distels. De raad oordeelde 
immers dat er geen rechtsgrond meer is 
voor de verplichting om distels te 
bestrijden en dat leidde tot foute berichten 
in de media dat de bestrijding van distels 
achterhaald zou zijn. De Raad van State 
deed echter alleen een uitspraak over de 
rechtsgrond van de verplichting en 
oordeelde nergens over de noodzaak van 
het bestrijden van distels. 

In sommige provincies hebben enkele 

actoren al opgeroepen om de bestaande reglementen rond distelbestrijding op te heffen. Maar minister 
Schauvliege heeft op 18 april in de commissie Leefmilieu van het Vlaams Parlement meegedeeld dat het 
federaal niveau al een nieuw besluit voorbereidt. Dat besluit zou bepaalde verplichtingen rond distelbestrijding 

opleggen, zodat die opnieuw wettelijk geregeld kan worden. 

Toch distels bestrijden 
Omdat er in heel wat gemeentes is er veel onduidelijkheid is over wat nu wel en niet zou mogen, nam 
Boerenbond het initiatief om hen correct te informeren. Het feit dat we moeten wachten op een nieuwe 
rechtsgrond voor de verplichte distelbestrijding, wil immers niet zeggen dat er op het terrein niets hoeft te 
gebeuren. Bestrijding van distels, zeker van de akkerdistel, blijft nodig omdat deze distels zich sterk verspreiden 

en dat leidt tot onkruiddruk op akkerbouwpercelen. 

De beschikbare wetenschappelijke studies zijn niet zo eenduidig over de afstand waarbinnen de zaden van 
bloeiende distelplanten neervallen. pat gaat van enkele meters tot een kilometer. Zeker tot een afstand_ya9 
honderd meter kunnen de zaden vlot meegedragen worden met de pluizen en dus voor de betrokken 

landbouwers leiden tot bijkomende bestrijdingskosten. 

Op grasland is de aanwezigheid van distels evenmin gewenst, want zowel op graas- als op maaiweides 
verminderen ze de waarde van het gras als veevoeder. Bovendien geldt via de landbouwwetgeving nog steeds 
de verplichting om op grasland akkerdistelhaarden te bestrijden. Landbouwers die hier niet aan voldoen, 

verliezen hun premies. 

https://www .boerenbond.be!actualiteitfdistelbestrijding-nog-steeds-relevant 
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19-9-2017 Distelbestrijding nog steeds relevant I Boerenbond 

Distels zijn ongewenst 
Boerenbond verwees daarnaast naar het advies van het wetenschappelijk comité van het FAW. Dit comité, dat 
bestaat uit onafhankelijke wetenschappers uit meerdere expertisedomeinen, P,Ubliceerde afgelopen januari een 
advies over de_bestrijding van de akkerdistel, de speerdistel, de kruldistel en de kale jonker. De wetenschappers 
wezen in hun advies op allerlei evoluties in de landbouw - zoals het feit dat er minder herbiciden ter beschikking 
zijn en dat landbouwpercelen meer geïntegreerd beheerd worden, maar ook op de gevolgen van de 
klimaatverandering - die verspreiding van distels in de hand werken. Zij bevestigden ook dat distelzaden zich 
zeer ver kunnen verspreiden. Bijgevolg zijn deze distelsoorten volgens de wetenschappers ongewenst en 
moeten ze zo snel mogelijk na hun detectie bestreden worden. 

Goed nabuurschap 
Boerenbond dringt er dan ook op aan om zeker in een buffer van honderd meter rond landbouwperçeien de 
v,erspreiding van distels te voorkomen, zodat de landbouwers geen bijkomende bestrijdingsmaatregelen hoeven 
te nemen en geen opbrengstverlies lijden. Boerenbond vroeg de gemeentes om rekening te houden met de 
bovenstaande bemerkingen. Want ook zonder rechtsgrond kan een gemeente bij het beheer van domeinen, 
wegbermen enzovoort de principes van goed nabuurschap hanteren. 
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